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REVISTA PRESEI 
 

 CNSLR-Frăția începe procedurile pentru declanșarea grevei generale în economia națională 
CNSLR - Frăția a decis începerea procedurilor în vederea declanșării grevei generale în economia națională, unul 
dintre motive fiind scăderea tuturor salariilor și pierderea de locuri de muncă din cauza trecerii plății contribuțiilor 
sociale de la angajator la angajat. 
"Biroul Operativ al CNSLR — Frăția, în conformitate cu hotărârea Consiliului Național din data de 30 octombrie 
2017, a decis începerea procedurilor în vederea declanșării grevei generale în economia națională pentru 
următoarele nemulțumiri ale salariaților: scăderea tuturor salariilor, în principal în mediul privat, și pierderea de 
locuri de muncă generate de modificările Codului fiscal prin care se transferă plata contribuțiilor sociale de la 
angajator la angajat; imposibilitatea negocierilor sectoriale și intersectoriale ce generează lipsa unei protecții 
reale ale angajaților, în forma actuală a Legii 62/2011; întârzierea nejustificată a acordării drepturilor salariale 
pentru angajații unor unități publice de asistență socială și medico-socială de peste 43 luni", se menționează într-
un comunicat al confederației. 
Potrivit sursei citate, greva generală va fi susținută în următoarele sectoare de activitate: energie, petrol și gaze, 
chimie, petrochimie, comunicații, transporturi, lemn și mobilă, textile și pielărie, agricultură, sănătate, 
învățământ, administrație publică și asistență socială. 
"După strângerea semnăturilor celor 500.000 de salariați din cadrul confederației noastre, vom decide data 
declanșării grevei generale", se precizează în comunicat. 
Contribuțiile sociale vor trece de la angajatori la angajați începând cu 1 ianuarie 2018, se arată într-un proiect de 
Ordonanță de Urgență privind modificarea și completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul Fiscal publicat de 
Ministerul Finanțelor Publice (MFP). 
"Nivelul contribuțiilor scade cu 2 puncte procentuale, astfel că din totalul de 39,25% contribuții plătite la un 
salariu brut se vor plăti 37,25%. Din totalul de 22,75% contribuții datorate de angajator, 20 de puncte se transferă 
către salariat", informează ministerul, într-un comunicat. 
Potrivit acestuia, în total, din salariul brut, 35% vor fi contribuții reținute de angajator în numele salariatului, iar 
contribuțiile rămase în sarcina angajatorului, respectiv 2,75% (după transferul de 20 puncte la salariat), scad la 
2,25% și vor acoperi riscurile de șomaj, accidente de muncă, concediu medical, creanțe salariale. 
Ministerul mai arată că acestea din urmă vor fi cuprinse într-o singură contribuție, care se va numi contribuție 
asiguratorie pentru muncă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tăriceanu: O parte din sindicate fac foarte multe declarații, unele îngrijorătoare; Hossu vrea să arate că e activ 
Președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat miercuri că există o parte din sindicate care în 
momentul de față fac declarații îngrijorătoare, în schimb, în 2010, când salariile și pensiile au fost efectiv tăiate, 
nu au scos niciun cuvânt. 
"Există o parte din sindicate care văd că fac în momentul de față foarte multe declarații și unele sunt 
îngrijorătoare, pentru că spun că vor scădea salariile. Salariile nu vor scădea cu un leu, vor crește salariile, 
costurile salariale pentru angajator nu vor crește cu un leu, lucrurile acestea le va pune pe hârtie Guvernul, și le va 
arăta și le va demonstra. Ce spun sindicatele e treaba lor. Eu am o singură întrebare în legătură cu sindicatele. Văd 
că acum sunt foarte vocale. Nu contest dreptul sindicatelor de a-și apăra drepturile celor pe care îi reprezintă, dar 
eu întreb un lucru: în momentul 1 iulie 2010, când salariile din România și pensiile au fost efectiv tăiate, reduse 
drastic, unde erau sindicatele? Nu au scos un cuvințel. Am auzit că ar fi fost unii din ei strânși cu ușa cu metode nu 
foarte ortodoxe de către fostul președinte. O fi adevărat, n-o fi adevărat, dar prea au tăcut din gură. Acum e 
libertate, e democrație, dreptul lor nu-l contestă nimeni, dar singura chestiune pe care vreau să o spun — este 
grav, pentru că aruncă în piață informații false care creează temeri și poate la unii panică", a spus Tăriceanu la 
România TV. 
El a adăugat că președintele Cartel Alfa, Bogdan Hossu, a făcut declarațiile din ultima vreme despre salarii pentru 
că a vrut să apară la televizor. 
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"Este adevărat că domnul Hossu, care are o lungă experiență sindicală, îl cunosc și eu foarte bine, știe următorul 
lucru: că dacă astăzi ar fi declarat că în urma acestor măsuri pe care Guvernul le ia (...) nu vor exista scăderi la 
salarii, nu ar fi fost nicio știre, domnul Hossu nu ar fi apărut la televizor. El vrea să apară, să arate că e activ și că se 
bate. Domnul Hossu are experiență, știe cum se calculează salariul și dacă ar fi vrut să fie corect, ar fi spus lucrul 
pe care vi l-am spus — salariile nu vor scădea — dar nu îl băga nimeni în seamă. El vrea să apară la televizor și este 
o anumită lipsă de responsabilitate, fără îndoială, în afirmațiile pe care le face. Eu mă așteptam la un lider sindical 
cu o asemenea experiență — și care presupun că nu este câștigată degeaba — să aibă o atitudine onestă", a 
afirmat Tăriceanu. 
Impozitul pe venit va scădea de la 16% la 10%, dar în același timp vor crește taxele sociale, de la 16,5% la 35%, a 
declarat marți președintele Cartel Alfa, Bogdan Hossu, la ieșirea de la ședința Consiliului Național Tripartit. 
"Salariul nu se taie, pentru că, potrivit legislației în vigoare, discutăm de un salariu brut. Problema este că prin 
transfer am același salariu brut, numai că fiscalitatea mea, ca lucrător, crește. E adevărat că scade impozitul pe 
venit, de la 16% la 10%, dar în același timp taxele sociale pe care le suport ca lucrător cresc de la 16,5% la 35%. 
Din acest punct de vedere e o creștere de fiscalitate, care se va reflecta nu în valoarea salariului brut, ci în 
valoarea salariului net cu care voi pleca acasă. Angajatorii nu și-au luat angajamentul ferm că vor crește, Guvernul 
se bazează pe promisiunea și bunele lor intenții legate de acest lucru, dar discutăm de 3 milioane, nu de salariații 
care sunt astăzi la salariul minim pe economie, care vor vedea o creștere de 97 de lei pe net, nu discutăm de 
sectorul bugetar, care are prevăzută o creștere de 25%, ceea ce înseamnă pe net o creștere de circa 4%, ci 
discutăm de restul lucrătorilor din România care vor fi afectați", a explicat Hossu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cartel Alfa cere ajutor lui Iohannis şi demiterea Olguţei Vasilescu 
CNS Cartel ALFA îi cere preşedintelui Klaus Iohannis să medieze conflictul dintre sindicate şi Guvern, acuzând-o pe 
Lia Olguţa Vasilescu, un "ministru cinic", că nu este preocupată de piaţa muncii, că nu înţelege legislaţia şi nici 
rolul şi semnificaţia poziţiei publice pe care o ocupă. Mai mult, sindicaliştii spun că îşi promovează prin minciună şi 
dezinformare măsurile, care vor avea consecinţe greu de estimat atât în plan social, dar şi economic. 
"Cu asemenea ministru al Muncii nu va fi restabilit în România respectul faţă de lucrători şi nici principiile muncii 
decente. Măsurile pe care le promovează acum, prin dezinformare şi minţind în toate datele pe care le prezintă 
public, prin dezinteresul pe care îl are faţă de lucrătorii din sectorul economic, prin gândirea feudală faţă de 
lucrători (oricum angajatorul face ce vrea în România cu lucrătorul) sunt împotriva lucrătorilor şi vor avea 
consecinţe grave, greu de estimat în amploarea lor, atât în plan social, dar şi economic", afirmă reprezentanţii 
CNS Cartel Alfa. 
Ei mai spun că ministrul Muncii a elaborat una dintre cele mai proaste legi a salarizării publice, care nu numai că 
nu rezolvă problema inechităţii şi dezechilibrului în interiorul sistemului bugetar, ci o adânceşte, că a făcut 
promisiuni exagerate şi bazate "mai mult pe închipuiri" decât pe realităţi economice şi că este "incapabilă de a-şi 
asuma greşelile, preferând să sacrifice un întreg sistem social, punând în pericol construcţia socială europeană, 
creată cu mari eforturi în decenii de dialog social şi luptă pentru drepturi sociale". 
"Întreaga Europă discută despre Pilonul Social European şi măsurile necesare pentru a restabili dimensiunea 
socială, o distribuţie mai echitabilă a rezultatelor economice între capital şi lucrători, o piaţă a muncii corecte şi 
funcţionale şi sisteme de protecţie eficiente. În condiţiile în care în România se intregistrează cea mai mare 
inechitate de venituri şi aproape un sfert din lucrători (adică persoane care au un loc de muncă) intră în categoria 
săracilor, Guvernul merge înainte cu măsuri aiuritoare, nesusţinute de niciun segment al societăţii, care duc 
societatea în direcţia opusă: precarizarea şi împovărarea lucrătorilor, lipsirea lor de drepturi în faţa angajatorilor şi 
deteriorarea serviciilor publice", mai spun liderii sindicali. 
Potrivit acestora, Codul Fiscal propus de guvern, care realizează transferul taxelor sociale de la angajator la 
angajat, "nu face decât să întărească regimul sclavagist în România". 
Liderii sindicali mai spun că sunt de acord să fie scutite de contribuţii anumite categorii sociale, dar în acest caz 
Guvernul are obligaţia să facă viramentele în bugetele fondurilor sociale din alte surse, aşa cum se întâmplă în 
prezent, prin reţinerea la sursă de către instituţiile plătitoare. În propunerea de Cod fiscal, aceste transferuri nu 
sunt prevăzute, iar efectele vor fi: scăderea numărului de servicii publice gratuite, a numărului de medicamente 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
compensate pentru toată lumea, deteriorarea şi mai accentuată a serviciilor publice, subminarea încrederii 
cetăţenilor în capacitatea statului de a gestiona securitatea socială, mai spun liderii CNS Cartel ALFA. 
Confederaţia sindicală cere demiterea de urgenţă a ministrului Muncii şi îi solicită preşedintelui Klaus Iohannis 
"să îşi asume rolul constituţional de mediator" între părţile implicate: Guvern şi partidele de guvernământ, pe 
de o parte, şi partenerii sociali de cealaltă parte (confederaţiile patronale şi confederaţiile sindicale 
reprezentative). 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a susţinut, miercuri, că salariile nu vor scădea în urma trecerii 
contribuţiilor de la angajator la angajat şi l-a acuzat pe preşedintele CNS "Cartel Alfa", Bogdan Hossu, că 
"interpretează, ca de obicei, vorbele” reprezentanţilor Guvernului şi ale patronatelor. Mai mult, ea susţine că 
patronatele apreciază prevederile noului Cod Fiscal, considerând că "aduc foarte multe facilităţi mediului de 
afaceri” 
"Cred că am explicat de o mie de ori că brutul devine cheltuiala totală a angajatorului, după cum aţi văzut că se 
întâmplă prin HG care este dată pentru salariul minim pe economie, pentru că brutul, conform programului de 
guvernare, trebuia să fie 1.550 de lei, dar este 1.900 tocmai pentru că se transformă cheltuiala totală a 
angajatorului în noul brut”, a declarat, miercuri, la Parlament, ministrul Muncii. 
Olguţa Vasilescu l-a acuzat pe preşedintele CNS "Cartel Alfa", Bogdan Hossu, că "interpretează vorbele” 
guvernanţilor şi ale reprezentanţilor patronatelor şi a precizat că la întâlnirea din Consiliul Tripartit, cu liderii 
sindicatelor şi cu patronatele, reprezentanţii patronatelor au spus că nu intenţionează să scadă salariile. 
"De altfel, vreau să vă spun că ieri (marţi, n.r.) am avut întâlnire cu Consiliul Tripartit la care au participat şi toţi 
liderii de confederaţii naţionale şi patronatele. Domnul Hossu, cum face dumnealui de fiecare dată, interpretează 
vorbele noastre. Aşa le-a interpretat ieri şi pe cele ale reprezentanţilor patronatelor. În momentul în care 
premierul i-a întrebat cu subiect şi predicat, ca să nu mai fie niciun fel de discuţie, pe reprezentanţii patronatelor 
dacă au de gând să scadă salariile din mediul economic, toţi au spus că nici gând de aşa ceva, cu atât mai mult cu 
cât prevederile noului Cod Fiscal aduc foarte multe facilităţi mediului de afaceri”, a mai spus ministrul Muncii. 
Olguţa Vasilescu a subliniat că nu vor scădea salariile, nici cele de la privat, unde salariul net creşte cu 7,1 la 
sută. 
"De altfel, vă rog să coroboraţi toate aceste creşteri pe care noi le facem în zona salariului minim, dar nu numai, 
pentru că automat cheltuiala totală a angajatoului, devenind salariu brut, se vor raporta şi la celelalte salarii, cu 
deducerile pe care noi le facem. Şi o să vedeţi că nu scad salariile deloc, nici măcar la cei cu venituri din activităţi 
independente, unde şi acolo netul creşte cu 7,1%”, a adăugat Olguţa Vasilescu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul Muncii se dezlănțuie: ‘Sindicaliștii să învețe matematică’ 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a avut o reacție dură la adresa sindicaliștilor, în urma avertismentelor 
lansate de aceștia în spațiul public. Sindicaliștii au avertizat că salariul net va scădea cu 15% după transferul 
contribuțiilor din sarcina angajatorului în sarcina angajatului. 
„Sindicaliștii să învețe matematică”, a fost replica Olguței Vasilescu, miercuri, la Parlament, când a fost întrebată 
cum comentează avertismentul lansat de sindicaliști. 
„Domnul Hossu, cum face dumnealui de fiecare dată, interpretează vorbele noastre, ca şi pe cele ale patronatelor. 
În momentul în care premierul a întrebat, cu subiect şi predicat, reprezentanţii patronatelor dacă au de gând să 
scadă salariile, toţi au spus că nici gând aşa ceva.”, a mai spus Vasilescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mișa anunță impozit pe sumele transferate în străinătate de multinaționale 
Guvernul va impozita sumele pe care companiile multinaționale le transferă în străinătate "în încercarea de a-și 
reduce baza de impozitare", a anunțat, joi, ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa. 
"Se introduce directiva europeană pentru combaterea externalizării profiturilor companiilor multinaționale — 
Directiva UE 1164/2016. Multinaționalele care evitau până acum plata taxelor în România nu vor mai putea face 
acest lucru. Se va acorda astfel deducerea limitată a dobânzilor, se va introduce un impozit pentru sumele 
transferate în afara țării de multinaționale în încercarea de a-și reduce baza de impozitare. Vor fi împiedicate 
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transferurile unor grupuri de firme către filialele lor din paradisurile fiscale și nu vor mai fi oferite beneficii fiscale 
obținute prin aranjamente abuzive între firme", a susținut Mișa. 
El a adăugat că se vizează și confiscarea mijloacelor de transport ca măsură în combaterea evaziunii fiscale. 
"E vorba de toate mijloacele de transport — mașină, camion, vapor, avion, tren — utilizate de cei care fac 
evaziune cu bunuri accizabile în plus față de confiscarea mărfurilor implicate în evaziune", a punctat demnitarul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudorel Toader, anunț IMPORTANT în ședința de Guvern. Mihai Tudose: 'Felicitări' 
Tudorel Toader a anunțat miercuri, în ședința de Guvern, că două foste unități militare vor transferate la 
Ministerul Justiției pentru a fi transformate într-un penitenciar cu regim semideschis. 
„Domnule prim ministru, în vederea îndeplinirii cerințelor hotărârii pilot a CEDO este propunerea de preluare a 
două unități militare de pe raza localității Unguriu, județul Buzău, unități militare aflate în administrarea MApN. 
Este o suprafață de teren foarte generoasă. Are clădiri care sunt solide pentru a fi folosite de ANP și acolo avem în 
vederea construcția unui nou penitenciar. Un penitenciar modern, la standarde europene, care împreună cu 
penitenciarul de la Berceni, unde s-a dat drumul la studiul de fezabilitate, să asigurăm capacitatea de cazare la cei 
4 m per deținut așa cum ne obligă convenția europeană, cum ne obligă jurisprudența CEDO.”, a spus Tudorel 
Toader. 
„Felicitări”, a fost replica premierului Tudose. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Răsturnare de situație în 'comisia lui Iordache': Pragul pentru abuz în serviciu, scos în ultimul moment de pe 
ordinea de zi 
Comisia parlamentară specială pentru sistematizarea, unificarea și asigurarea stabilității legislative în domeniul 
Justiției, condusă de deputatul PSD Florin Iordache, trebuia să discute miercuri, 1 noiembrie, chestiunea pragului 
pentru abuz în serviciu. Subiectul a fost însă scos în ultimul moment de pe ordinea de zi, după ce au apărut 
informaţii "pe surse" despre diverse modificări care ar putea fi propuse. 
"Mâine vă invit la comisia specială, vom discuta şi sper că vom veni cu o formulă", spunea marţi Florin Iordache, 
referindu-se la pragul pentru abuzul în serviciu. Lucrurile au stat altfel miercuri, în comisia specială, pentru că pe 
ordinea de zi s-au aflat doar discuţii despre hotărâri ale CCR cu privire la Codul de Procedură Penală. 
"Din păcate, astăzi s-a trecut la o primă citire a deciziilor privitoare la Codul de Procedură Penală, evitându-se cu 
bună ştiinţă şi rea intenţie o dezbatere publică ocazionată de abuzul în serviciu. PNL a formulat amendamente în 
acest sens. Nu susţinem înfiinţarea niciunui prag valoric", a declarat la final deputatul PSD Ioan Cupşa, adugând că 
abuzul în serviciu "se afla pe ordinea de zi anterioară, urma să o tranşăm astăzi". 
Florin Iordache a refuzat să explice, la final, de ce s-a amânat discutarea chestiunii abuzului în serviciu, aşa cum 
anunţase marţi. 
"Ştiam de săptămâna trecută că primul lucru pe care îl vom tranşa va fi codul penal. Aşa s-a stabilit, aşa erau 
aşteptările noastre, dar şi ale publicului. Eu cred că nu s-a mai ajuns la acest punct pentru că s-au văzut reacţiile 
societăţii civile şi ale opoziţiei. Cred că acum PSD nu face decât să testeze terenul şi să lanseze stimuli să se vadă 
care este reacţia în funcţie de care să se adapteze şi să stabilească acel prag. Dumnealor îşi doresc un prag cât mai 
mare. Aţi observat că se feresc foarte tare să-şi spună punctul de vedere pe această chestie. Vin tot felul de 
interpuşi", a afirmat şi deputatul USR Stelian Ion. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tăriceanu: Procurorii-șefi trebuie să fie numiți de CSM, nu de șeful statului 
Președintele ALDE și al Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat miercuri, la România TV, că își menține 
punctul de vedere potrivit căruia procurorii-șefi trebuie să fie numiți de Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), 
iar șeful statului să fie exclus din această procedură. 
"În proiectul de lege depus la Parlament, mecansimul de numire a procurorilor, așa cum a fost transmis de 
ministrul Justiției, prevedea ca numirile procurorului general, procurorului-șef DIICOT, procurorului-șef DNA și 
adjuncților acestora să fie făcute de Consiliul Superior al Magistraturii. Eu subscriu, îmi mențin acest punct de 
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vedere și proiectele vor intra în dezbatere, vor exista argumente pro și contra și în final, prin vot, vor fi adoptate. 
Nu pot să vă spun care va fi soluția finală", a explicat  Tăriceanu. 
"Discutăm foarte mult despre independența Justiției. CSM a fost un campion al promovării acestei idei și nu 
numai, promovarea ideii și a realizării independenței Justiției". 
În schimb, "președintele României trecut, actual și viitor este, evident, în carne și oase un om politic, cu interesele 
lui, cu aspirațiile, cu obiectivele personale, inclusiv cele electorale, prin urmare, el are nevoie să aibă cât mai 
multe instrumente de putere în mână, lucru care s-a dovedit și eu vreau să scoatem Justiția de sub influența 
factorului politic, care este în această secvență președintele", a susținut liderul ALDE. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 NEBUNIE - Indicele ROBOR creşte galopant. A ajuns la cel mai ridicat nivel din ultimii trei ani 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a crescut 
miercuri la 1,89%, de la 1,87%, cât a fost cotat marţi, conform datelor Băncii Naţionale a României (BNR), 
scrie Mediafax. 
De asemenea, indicele la şase luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, s-a majorat la 2,03%, de la 
2,02%, cât a fost cotat pe 31 octombrie. 
Indicele ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a crescut la 2,08%, de la 2,07%, valoarea 
înregistrată miercuri. 
La începutul acestui an, ROBOR la trei luni era cotat la 0,87%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic de BNR ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de zece bănci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Tudose, vizite inopinate pe șantiere! Ministrul Transporturilor, avertizat: 'Nu vă spun nici 
dumneavoastră unde' 
Premierul Mihai Tudose s-a interesat, miercuri, în debutul şedinţei de Guvern, de stadiul discuţiilor dintre 
reprezentanţii Ministerului Transporturilor şi cei ai Băncii Mondiale pe tema implementării proiectului autostrăzii 
Ploieşti - Braşov, anunţându-şi totodată intenţia de a face, în perioada următoare, o serie de vizite pe şantiere, 
informează agerpres.ro.  
"Începând de azi o să avem nişte vizite pe nişte şantiere. Nu vă spun nici dumneavoastră unde", a spus prim-
ministrul, adresându-i-se ministrului Transporturilor, Felix Stroe.  
El i-a cerut acestuia să prezinte concluziile discuţiilor cu Banca Mondială. 
"Este o oportunitate extraordinară, pe care, cu siguranţă, nu o irosim. În momentul de faţă, echipa tehnică de la 
Ministerul Transporturilor este pe traseu să vizioneze punctele nevralgice de pe autostrada Ploieşti - Braşov, cu 
echipa tehnică de la Banca Mondială. Ne-am sfătuit şi acţionăm împreună cu domnul ministru Marius Nica. După 
ce se întorc din teren, se face o foaie de parcurs foarte condensată. (...) Am credinţa că dacă o gestionăm cum 
trebuie - şi nu avem încotro - vom face repede această autostradă. Este o oportunitate extraordinară cu Banca 
Mondială", a replicat ministrul.  
Guvernul a informat, marţi, printr-un comunicat de presă, că premierul Mihai Tudose a avut, la Palatul Victoria, o 
întrevedere cu o delegaţie a Băncii Mondiale, condusă de Tatiana Proskuryakova, manager de ţară, pe tema 
proiectelor de infrastructură rutieră, context în care reprezentanţii instituţiei financiare internaţionale au 
comunicat decizia de a susţine implementarea proiectului autostrăzii Ploieşti - Braşov.  
În cadrul întrevederii au fost stabilite măsurile necesare pentru demararea proiectului autostrăzii Ploieşti - Braşov, 
cu asistenţă asigurată de Banca Mondială. În acest sens, vor fi înfiinţate un comitet de coordonare, la nivelul 
Secretariatului General al Guvernului, condus de vicepremierul Marcel Ciolacu, şi o unitate de implementare a 
proiectului, la Ministerul Transporturilor, responsabilă de componenta tehnică. 
(Sursa: Agerpres) 
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 O nouă bombă fiscală marca PSD! Ce riscă contribuabilii care își schimbă prea des mașina 
Acesta prevede că persoanele fizice nu vor putea cumpăra decât cel mult un singur automobil la mâna a doua 
într-o perioadă de doi ani. 
Autovehiculele second hand din străinătate vor putea fi comercializate doar de către firme, iar persoanele fizice 
nu vor putea cumpăra decât cel mult un singur astfel de automobil într-o perioadă de doi ani. 
Autorii legii – 41 de deputați PSD – susțin că, în acest fel, va exista o colectare mai eficientă a impozitelor la 
bugetul de stat și vor fi eliminate tranzacțiile nefiscalizate. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Primăria Capitalei reia licitaţia pentru 400 de autobuze noi 
Primăria Capitalei va ridica, joi, suspendarea licitaţiei pentru cele 400 de autobuze noi Euro 6, iar ofertele vor 
putea fi depuse până în 10 noiembrie, informează news.ro. 
 
Primarul Gabriela Firea spunea luni că 95 la sută din contestaţiile depuse au fost respinse de Consiliul Naţional de 
Soluţionare a Contestaţiilor (CNSC), fiind „derizorii” şi nefondate şi le-a cerut operatorilor economici să înceteze 
„boicotul democratic”.  
Firea afirma că municipalitatea a căutat şi alte variante pentru înnoirea parcului auto, o soluţie luată în calcul fiind 
încheierea unui contract de 100 de milioane de euro cu BERD, mare parte din sumă urmând să fie folosită pentru 
cumpărarea autobuzelor. 
„Au fost depuse mai multe contestaţii. Am crezut că acele contestaţii au o bază reală şi am fi fost dispuşi să 
corectăm caietul de sarcini dacă CNSC sau specialiştii noştri ar fi considerat că într-adevăr s-au strecurat anumite 
erori sau omisiuni. Dar CNSC consideră că 95 la sută din contestaţiile depuse sunt nefondate, iar la restul sunt 
anumite aprecieri pentru care trebuie să aducem lămuriri şi informaţii suplimentare. Trag concluzia că 
suspendarea pe care a trebuit să o suportăm cu toţii pe nervii şi pe viaţa bucureştenilor a fost sută la sută 
nefondată, pentru că aspectele semnalate sunt derizorii”, a declarat primarul Capitalei, Gabriela Firea. 
Ea spunea că joi va fi ridicată suspendarea licitaţiei pentru cele 400 de autobuze Euro 6. Astfel, noul termen limită 
pentru depunerea ofertelor va fi 10 noimebrie, iar în termen de 25 de zile va fi stabilită oferta câştigătoare. 
Edilul le-a cerut operatorilor economici interesaţi de licitaţie să oprească „boicotul democratic” şi a precizat că a 
făcut apel la Parlament pentru amendarea legii achiziţiilor, astfel încât să existe o cauţinune plătită la încheierea 
contractului, care să nu fie înapoiată în cazul în care se face o contestaţie nefondată. 
Firea a dat exemple de contestaţii respinse ca nefondate de CNSC, precum împărţirea pe loturi a procedurilor de 
atribuire, deschiderea liberă a uşilor pentru călători să fie mai mică, scaunele pentru pasageri să fie antigrafitti şi 
antivandalism şi vizitarea celor opt garaje ale municipalităţii pentru a verifica dacă autobuzele sunt ţinute în spaţii 
acoperite sau au contact cu ploaia, vântul sau zăpada. 
La rândul său, directorul RATB, Adrian Mihail, a subliniat necesitatea achiziţionării de noi mijloace de transport în 
comun, în condiţiile în care există autobuze vechi de 12 ani, tramvaie mai vechi de 20 de ani, la fel şi troleibuzele. 
Licitaţia pentru achiziţionarea a 400 de autobuze Euro 6, cu grad redus de poluare, a fost lansată în 3 iulie, 
valoarea estimată a contractului fiind de peste 510 milioane de lei. Primăria Capitalei anunţa, însă, în 17 august că 
va relua licitaţia privind cumpărarea unui număr de 400 de noi autobuze pentru transportul public, pentru că 
oferta iniţială a fost anulată automat de SEAP, din cauza unor "disfuncţionalităţi tehnice". Primăria arată că a 
notificat SEAP de prelungirea termenului pentru depunerea ofertelor, însă acesta nu a fost actualizat pe site din 
cauza „zilelor libere de Sf. Maria”. 
Municipalitatea a spus atunci că în 8 august a publicat în SEAP şi în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene (JOUE) un 
anunţ de tip erată prin care termenul de depunere a ofertelor era prelungit până în data de 16 august, ora 16:00, 
dar, cu toate acestea, SEAP  a înştiinţat PMB că licitaţia a fost anulată automat încă din data de 14 august 
deoarece, „în afara de publicarea pe site a anunţului de prelungire a termenului, era necesară şi o operaţiune 
manuală de modificare a datei limită de depunere”. PMB a explicat că instrucţiunea nu se regăseşte „clar 
explicată” în Manualul de utilizare al platformei SEAP pentru autorităţile contractante şi nu constituie o etapă 
obligatorie în derularea operaţiunilor de publicare a anunţurilor. 
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La licitaţia iniţială, au depus oferte 15 companii: SC ANADOLU AUTOMOBIL ROM SRL, EVW HOLDING SRL, BMC 
TRUCK AND BUS SA, MHS TRUCK AND BUS SRL, MERCEDES BENZ ROMANIA SRL, BRIARI`S IND SA, SC MLD GUNS 
SRL, MEGAROSA TRADE SRL, ECOPEL SRL, SOLARIS BUS&COACH SA, SC NERA CAROSERII SRL, SC BEST ACHIZITII 
SRL, KARSAN OTOMOTIV SANAYI VE TICARET AS, THOREB INFORMATION SYSTEMS, MAN TRUCK&BUS AG. 
Conform caietului de sarcini, cele 400 de autobuze trebuie să aibă podea total coborâtă, 320 dintre acestea fiind 
din gama de 12 metri lungime, având trei uşi duble, 50 de autobuze din gama de 10 metri lungime, cu două uşi 
duble şi 30 de autobuze din gama de 18 metri cu patru uşi duble. 
Noile mijloace de transport în comun vor fi dotate cu un sistem performant de încălzire, ventilaţie şi aer 
condiţionat, un sistem wi-fi de conectare gratuită şi sisteme de informare a călătorilor. Noile autobuze vor 
beneficia şi de facilităţi pentru persoanele cu dizabilităţi, precum rampă mecanică pentru persoanele care se 
deplasează cu cărucior şi difuzoare externe pentru persoanele cu dizabilităţi de vedere. 
O altă facilitate importantă pe care o vor avea noile mijloace de transport în comun va fi un sistem de comunicare 
performant, conectat în timp real cu instituţiile de intervenţie, Salvare, Pompieri, Jandarmerie, pentru un timp de 
reacţie foarte scurt în cazul unor incidente, dar şi comunicarea cu dispeceratul pentru transmiterea datelor legate 
de comerţul electronic de titluri de călătorie. 
Autobuzele vor fi dotate şi cu sisteme de supraveghere video. 
Mijloacele de transport în comun trebuie să fie fabricate de acelaşi producător, trebuie să fie omologate de către 
Registrul Auto Român, iar ofertantul trebuie să pună la dispoziţie poliţa RCA pentru toate, valabilă cel puţin şase 
luni. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ministrul Educației a prezentat proiectul legii manualului școlar 
Ministrul Educației a prezentat miercuri seară, pe pagina sa de Facebook, proiectul de lege privind manualul 
școlar. Liviu Pop a precizat că proiectul va fi prezentat în ședința de guvern de săptămâna viitoare. Prin această 
lege, ministrul afirmă că dorește să existe un singur manual școlar la fiecare disciplină din programul cadru. 
„Baronilor manualelor școlare le transmit un singur gând: #rezist. Nu mă impresionează presiunea directă și/sau 
indirectă a celor care au făcut ghiozdanul elevilor plin de maculatură inutilă în ultimii 5 ani, #insist să vă potoliți”, 
a precizat Pop, pe Facebook. 
LEGEA MANUALULUI ȘCOLAR 
Art. 1.(1) Prezenta lege reglementează regimul manualului şcolar de bază în învăţământul preuniversitar, ca bun 
de interes public. 
(2) Ministerul Educaţiei Naţionale asigură, gratuit, în condiţiile legii, manuale şcolare de bază în conformitate cu 
programele şcolare în vigoare, pentru disciplinele/modulele de pregătire aferente trunchiului comun, din 
învățământul preuniversitar de stat obligatoriu și învățământul particular obligatoriu acreditat/autorizat. 
(3) Ministerul Educaţiei Naţionale asigură, în condițiile legii, manuale școlare de bază în limbile tuturor 
minorităţilor naţionale de pe teritoriul României, precum şi manuale adaptate gradului şi tipului de dizabilitate ale 
elevilor cu deficiențe. 
Art. 2. În sensul prezentei legi, termenii şi expresiile de mai jos au următoarele semnificaţii: 
a) manual şcolar de bază - bun de interes public, principalul instrument de lucru al elevului și reflectă lectura 
personalizată a programei aferente disciplinelor din trunchiul comun, realizată de echipele de autori, potrivit 
diverselor contexte de învățare și grupuri-țintă. 
b) bun de interes public – bunul destinat funcţionării serviciilor publice sau cele care, prin importanţa social – 
economică, valoarea culturală sau istorică fac parte din avuţia naţională şi servesc intereselor generale ale 
societăţii sau ale colectivităţilor locale; 
c) manuscris – varianta dactilografiată a propunerii de manual; 
d) format letric – documentul imprimat (listat) pe un suport fizic de hârtie; 
e) format pdf – document editat, procesat şi transmis numai prin intermediul sistemelor informatice 
(calculatoarelor) şi a canalelor de transmisie electronice; 
f) varianta digitală interactivă – document cu un conţinut similar manualului şcolar în format pdf şi care cuprinde, 
în plus, o serie de activităţi multimedia interactive de învăţare (exerciţii interactive, jocuri educaţionale, animaţii, 
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filme, simulări). 
Art. 3. Utilizarea manualului se face în mod personalizat, de către elev, respectiv de către 
cadrul didactic. Ca instrument de informare şi de lucru al elevului, manualul reprezintă o resursă de învățare, care 
răspunde diferitelor interese, nevoi, ritmuri și stiluri de învățare. Pentru cadrul didactic manualul reprezintă un 
reper pentru proiectarea activității didactice, astfel încât demersul didactic să fie organizat în funcție de 
competențele, de activitățile de învățare și de conținuturile prevăzute de programa școlară. 
Art. 4. Principiile pe care se fundamentează prezenta lege sunt: 
a) principiul echităţii şi egalităţii de şanse – în baza căruia accesul la învățare se realizează fără discriminare, elevii 
și profesorii din învățământul de stat și din învățământul obligatoriu particular acreditat/autorizat beneficiind de 
manuale școlare gratuite, în condițiile legii; 
b) principiul calităţii – în baza căruia manualele şcolare sunt elaborate în conformitate cu standardele de referinţă 
şi cu programele şcolare în vigoare; 
c) principiul relevanţei – în baza căruia manualul şcolar este principalul instrument de învăţare ce răspunde 
nevoilor elevilor; 
d) principiul eficienţei – în baza căruia se urmărește obținerea de rezultate educaționale maxime, prin gestionarea 
resurselor existente; 
e) principiul recunoaşterii şi garantării persoanelor aparţinând minorităţilor naţionale, dreptul la păstrarea, la 
dezvoltarea și la exprimarea identității lor etnice, culturale, lingvistice și religioase; 
f) principiul transparenţei – concretizat în asigurarea vizibilității deciziilor privitoare la elaborarea, evaluarea, 
aprobarea, achiziționarea și gestionarea manualelor școlare, prin comunicarea periodică și adecvată a acestor 
decizii; 
g) principiul centrării educaţiei pe beneficiarii acesteia. 
Art. 5. Elaborarea manualelor școlare de bază se realizează de către autori/grupuri de autori, în urma unor selecții 
de manuscrise prin proceduri transparente, aprobate prin Ordin al Ministrului Educației Naționale, în vederea 
asigurării calității științifice. 
Art. 6. Ministerul Educaţiei Naţionale achiziţionează conceptul, conţinutul manualului şcolar de bază de la 
autori/grupuri de autori. Drepturile de proprietate intelectuală vor fi cesionate exclusiv, pe perioadă 
nedeterminată, către Ministerul Educației Naționale. 
Art. 7. Evaluarea manuscriselor autorilor/grupurilor de autori se organizează de către Ministerul Educației 
Naționale prin Centrul Național de Evaluare și Examinare și Institutul de Științe ale Educației, în baza unei 
proceduri aprobate prin Ordin al Ministrului Educației Naționale. 
Art. 8.(1) Manualele școlare de bază se prezintă astfel: 
a) în format letric, la solicitarea scrisă a elevului/părinților/tutorelui/reprezentantului legal sau a profesorilor cu 
minimum 6 luni înaintea începerii anului școlar; 
b) în format pdf; 
c) în variantă digitală interactivă. 
(2) Toate cele trei variante menționate la alin.(1) sunt proprietatea Ministerului Educației Naționale. 
(3) Manualele prevăzute la alin. (1) lit. b) și c) vor putea fi accesate și de pe site-ul Ministerului Educației 
Naționale, în cadrul Bibliotecii Școlare Virtuale, devenind resurse educaționale deschise. 
Art. 9. Elaborarea manualelor școlare pentru învățământul preuniversitar se realizează în oricare dintre 
următoarele situații: 
a)au fost operate modificări la nivelul curriculumului național și/sau au fost introduse noi discipline/module de 
pregătire; 
b)au fost elaborate programe școlare noi pentru anumite discipline/module de pregătire; 
c)există discipline/module de pregătire fără manuale școlare aprobate; 
d)au fost operate modificări de minimum 25% la nivelul programelor școlare pentru anumite discipline/module de 
pregătire. 
Art. 10. Înainte de reeditare, fiecare manual va fi reevaluat de grupuri de experți. 
Art. 11. În situații excepționale, Ministerul Educației Naționale realizează reevaluarea unor manuale școlare 
aprobate, în vederea suspendării/retragerii temporare din uz a acestora. 
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Art. 12. (1) În toate unităţile de învăţământ preuniversitar se utilizează manuale şcolare aprobate de către 
Ministerul Educaţiei Naţionale. 
(2) Regimul manualelor şcolare, altele decât manualele şcolare de bază, se reglementează prin metodologie 
elaborată de Ministerul Educaţiei Naţionale în termen de 30 de zile de la aprobarea prezentei legi. 
(3) În procesul instructiv-educativ pot fi utilizate şi alternative la manualul şcolar de bază, aprobate în baza 
prevederilor alin.(2). 
Art. 13. Utilizarea în manualele școlare pentru învățământul preuniversitar, de texte/ selecții din opere 
literare/nonliterare, fragmente din lucrări științifice, reproduceri, ilustrații, partituri este scutită de plata 
drepturilor de autor și se face cu menționarea sursei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Eleodor Mandreș - numit în funcția de secretar de stat la Ministerul Finanțelor Publice 
Eleodor Mandreș a fost numit în funcția de secretar de stat la Ministerul Finanțelor Publice printr-o decizie a 
premierului Mihai Tudose publicată miercuri în Monitorul Oficial. 
Printr-o altă decizie a prim-ministrului, Maria-Elena Georgescu a fost eliberată din funcția de secretar de stat la 
Ministerul Finanțelor Publice. 
Tot miercuri, Mihai Tudose a numit-o pe Maria-Luisa Păstrăguș în funcția de vicepreședinte, cu rang de 
subsecretar de stat, al Autorității Naționale pentru Restituirea Proprietăților. 
De asemenea, premierul a decis numirea lui Ioan Bogdan Lazăr în funcția de secretar de stat la Ministerul 
Consultării Publice și Dialogului Social. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Galați: Combinatul siderurgic a oprit fluxul cald pentru o lună 
Combinatul siderurgic din Galați a oprit temporar, timp de o lună, fluxul cald, pentru lucrări planificate și extinse 
de investiții și mentenanță, în valoare de aproape 30 de milioane de euro, se arată într-o declarație de presă 
transmisă joi de directorul de comunicare din cadrul societății, Dorian Dumitrescu. 
Potrivit sursei citate, scopul acestui pachet complex de modernizări este de a îmbunătăți calitatea produselor și 
serviciilor pentru clienți, dar și de a întări securitatea și sănătatea în muncă. 
"Lucrările, în valoare de aproximativ 30 de milioane de euro, se concentrează mai ales asupra Oțelăriei și vor 
include un nou convertizor, un nou cap de turnare la Mașina de Turnare Continuă nr. 4, un pod rulant de mare 
capacitate și altele. Oprirea va dura aproximativ patru săptămâni, dar nu va afecta clienții și nici activitatea 
laminoarelor, datorită pregătirilor prealabile", se arată în declarația de presă. 
Combinatul siderurgic produce aproximativ două milioane de tone de fontă anual, din care aproximativ 65% 
merge către export. 
Combinatul are aproximativ 5.800 de angajați proprii, iar alți circa 2.000 aparțin unor firme contractoare de pe 
platforma siderurgică.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Premierul Tudose: Guvernul va sprijini construcția unui spital județean nou la Sibiu 
Guvernul va sprijini cu fonduri de la buget construirea unui spital județean nou la Sibiu, a declarat premierul Mihai 
Tudose. 
Premierul Tudose și președintele PSD, Liviu Dragnea, au făcut miercuri o scurtă vizită la Spitalul Clinic Județean de 
Urgență din Sibiu. 
"De la Sibiu am avut două solicitări, de investiție în UPU Sibiu și de la Spitalul de Pediatrie. (...) Informațiile care au 
venit, conexe, au fost că, cel puțin la UPU este vorba despre o clădire veche, și aici la Pediatrie, la fel, o clădire 
care, indiferent cât de bine o refaci, o reutilezi, este tot o clădire veche... nosocomiale care au intrat, deja, în 
pereții clădirii. Am venit să vedem efectiv despre ce este vorba și să propunem celor îndrituiți, începând cu 
doamna prefect și cu conducerea spitalelor, dacă nu cumva este mai bună o soluție alternativă, adică un spital 
nou, unde să fie toată lumea adunată, cu toate secțiile, funcțional, modern, cu utilaje și cu aparatură nouă. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Fiindcă și la UPU actual și la Spitalul de Pediatrie, în special la Spitalul de Pediatrie, este nevoie de tehnică 
medicală nouă", a spus Mihai Tudose. 
Despre faptul că la Sibiu există un proiect pentru construirea unui spital de urgență, dar că Ministerul Sănătății nu 
l-a cuprins în niciun proiect de finanțare, fiind alese alte centre regionale, Tudose a arătat: "Eu vorbesc despre un 
spital județean nou, nu este vorba despre un spital regional la Sibiu, ci un spital nou care să înlocuiască spitalele 
actuale vechi". 
Fiind întrebat dacă Guvernul va susține finanțarea unui spital nou la Sibiu, premierul a răspuns: "Asta încerc să vă 
spun, da. Deci spitalul de la Sibiu nu este între cele opt spitale regionale, este un spital județean, practic nou, cu 
toate secțiile adunate într-un loc, nou, modern". 
El a precizat că finanțarea va fi asigurată de la bugetul de stat. 
Premierul a spus că proiectul unui spital județean nou are legătură cu nevoia oamenilor din Sibiu privind servicii 
medicale moderne, întrebat dacă proiectul este legat de summit-ul european preconizat să se desfășoare la Sibiu 
în 2019. "Are legătură cu necesitatea oamenilor care trăiesc în Sibiu și zonele învecinate de Sibiu. Asta nu 
înseamnă că, dacă în 2019 nu era summit-ul la Sibiu, oamenii puteau să moară liniștiți la Sibiu", a adăugat Tudose. 
În același context, premierul a dat asigurări că la Sibiu, anul viitor, vor veni și primele ambulanțe noi, moderne. 
"Acum trei săptămâni am aprobat în ședința de Guvern achiziționarea unui număr impresionant de ambulanțe, 
vorbim de mii de ambulanțe, pentru a satisface necesitățile întregii Românii. Dacă ne permiteți, o să luăm 
ambulanțe și pentru restul țării, nu numai pentru Sibiu, dar Sibiul, da, va avea cota județului Sibiu. Anul viitor veți 
avea primele ambulanțe noi", a anunțat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul a aprobat cel mai amplu proces din sistemul medical de după 1989: Ce urmează să se construiască în 
5 mari orașe 
Guvernul a aprobat astăzi, printr-un memorandum, demararea procedurilor necesare pentru construirea a cinci 
spitale regionale în Timişoara, Târgu-Mureş, Constanţa, Brăila-Galaţi şi Braşov. 
Astfel, vor fi inițiate demersuri pentru identificarea soluțiilor de finanțare pentru construirea celor cinci spitale 
regionale, cu încadrarea în țintele anuale de deficit, şi în cazul în care va fi necesară contractarea unor 
împrumuturi la nivel guvernamental aceasta se va face cu respectarea legislației privind datoria publică. 
De asemenea, vor fi demarate consultările cu autoritățile administrației publice locale pentru identificarea 
terenurilor care să permită funcționarea în condiții optime și la standarde de calitate atât din punct de vedere al 
respectării circuitelor funcționale, cât și al asigurării tuturor utilităților. 
Conform Programului de guvernare, Ministerul Sănătății este responsabil de pregătirea proiectelor privind 
construcția a opt spitale regionale, dintre care trei au ca sursă de finanțare fonduri europene, iar un număr de 
cinci spitale vor fi construite din Fondul Suveran de Dezvoltare și Investiții (FSDI). 
Menţionăm că prin Memorandumul cu tema: Aprobarea demersurilor propuse în scopul identificării de soluții de 
finanțare pentru pregătirea proiectelor privind construcția a trei spitale regionale în Iași, Cluj-Napoca și Craiova, 
aprobat în ședința Guvernului din data de 29.11.2016, s-a prevăzut folosirea documentaţiei realizată în baza 
Acordului semnat cu BEI pentru a elabora pachetul de documente necesar pentru asigurarea finanţării proiectelor 
cu finanţare guvernamentală şi lansarea procedurilor de licitaţie pentru finalizarea investiţiilor aferente celor trei 
spitale regionale. 
De asemenea, anul acesta, prin hotărâri ale guvernului, s-a creat cadrul legal pentru trecerea în administrarea 
Ministerului Sănătății a suprafețelor de teren necesare construirii acestor spitale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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